
Modificarea regimului de
impozitare a
microîntreprinderilor va

duce la o economie de circa 955
milioane lei, însă întreaga sumă va
trebui folosită pentru acoperirea
cheltuielilor suplimentare rezultate
din creșterea lefurilor, ca urmare a
majorării salariului minim, spun
analiștii de la Coface - „Legea va
genera, în 2017, o reducere a
impozitelor plătite de către
microîntreprinderile cu venituri sub
500.000 euro de aproximativ 955
milioane lei. În ciuda acestui fapt,
întreaga sumă urmează să fie
direcționată către acoperirea
cheltuielilor suplimentare cu
salariile, estimate la 936 milioane
lei. Și asta pentru că salariul minim
burt pe economie a crescut cu
16%, de la 1.250 la 1.450 lei (de la
1 februarie)“. Cei de la Coface
amintesc că mediul local de afaceri
a înregistrat un accentuat fenomen
de polarizare, de la criză și până în
prezent, deoarece companiile mari
s-au îmbogățit, iar firmele mici au
sărăcit și mai mult. Astfel, noua
OUG privind plafonul de încadrare
a microîntreprinderilor și impozitul
pe venit în funcție de numărul de
angajați are un efect benefic. Mai
exact, nouă din zece companii

active în România, în care lucrează
circa 1,2 milioane de persoane,
sunt afectate pozitiv. „Am făcut un
studiu de impact, iar rezultatul este
că impozitele plătite de
microîntreprinderi se vor diminua
cu 955 milioane lei, 60% din sumă
fiind în sectoare precum comerțul
cu amănuntul și ridicata,
construcțiile, agricultura și
trasporturile. Efectul fiscal pozitiv

asupra companiilor va fi contrat în
întregime de creșterea cheltuielilor
cu salariile. Vorbim despre
scenariul foarte probabil în care
microîntreprinderile au 25% din
cheltuielile salariale aferente
angajaților care sunt plătiți cu
salariul minim“, spune directorul din
cadrul Coface Iancu Guda.
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10 ianuarie 2017Ultima “Accept să fiu ultimul om, dacă a fi om înseamnă să
semeni cu ceilalţi”. Emil Cioran

Ce iau pe mere microîntreprinderile dau pe pere

impozite mai mici, contrate
de salariile mai mari

Întreaga sumă economisită de microîntreprinderi, odată cu
modificarea regimului de impozitare, va fi folosită la acoperirea

cheltuielilor mai mari cu salariile, leafa minimă crescând cu 200 lei

AdMiNiStRAțiA LoCALă diN NiCoLAe 
BăLCeSCU șChioAPătă de șASe LUNi!

PNL, USR şi PMP
încearcă să blocheze

Guvernul cu ajutorul CCR
Curtea Constituţională (CCR) va discuta, joi,

sesizarea depusă de PNL, USR şi PMP împotriva
legii privind abilitarea Guvernului de a emite
ordonanţe în perioada vacanţei parlamentare.
Opoziţia argumentează că actul normativ permite
Executivului să se substituie Legislativului şi că,
totodată, legea ar permite Cabinetului Grindeanu
să modifice legi organice prin ordonanţe simple,
ceea ce este contrar Constituţiei, informează
news.ro. De partea cealaltă, social democrații îi
acuză pe cei de la PNL de ipocrizie, în condițiile
în care, atunci când erau la guvernare, au făcut
abuz de ordonanțe de urgență. Pentru a substitui
activitatea Guvernului, care riscă să rămână în
timpul vacanței parlamentare fără posibilitatea de
a emite ordonanțe de urgență, Liviu Dragnea i-a
chemat pe deputaţii social democrați la muncă.
PSD acuză că Guvernul este legat la mâini şi nu
va putea lua toate măsurile bune pentru oameni
pe care le-a promis. (T.I.)

Fără primar, fără alegeri anticipate

De mai bine de șase luni,
comuna Nicolae Bălcescu
funcționează în regim de avarie după
ce primarul Viorel Bălan a fost demis
de prefectul Adrian Nicolaescu,
pentru că a fost declarat incompatibil
de Agenția Națională de Integritate
(ANI). În cele șase luni, interimatul a
fost asigurat de viceprimarul Nicolae
Ciocănete. Acesta spune că
incertitudinea de pe plan local se
menține deoarece nu s-a finalizat
litigiul între Viorel Bălan și Prefectura
Constanța. „Primarul demis a pierdut
procesul în primă instanță. Nu este
finalul bătăliei, pentru că Bălan a
făcut recurs. Indiferent de cum se
vor încheia lucrurile, cert este că
situația trebuie rezolvată. Comuna
are nevoie de o conducere completă,
primar și viceprimar, mai ales în
perioade dificile, cum au fost, de
exemplu, ultimele zile cu viscol și
ninsoare. Cert este că, momentan,
lucrurile nu funcționează normal“, a
spus Ciocănete. 

CÂND VOR FI ORGANIZATE
ALEGERILE LOCALE PARȚIALE?

În cazul în care Viorel Bălan va
avea câștig în instanță, prefectul va fi
obligat să-l repună în funcție pe
fostul primar. Dar acest lucru ce este

puțin probabil, în condițile în care
Bălan a pierdut procesul cu
Prefectura în prima instanță. Însă,
dacă primarul ales nu revine în
funcție, autoritățile locale din Nicolae

Bălcescu trebuie să se pregătească
de alegeri anticipate, care ar trebui
organizate în cel mult trei luni de la
decizia finală a instanței. Teoretic,
scrutinul de la Nicolae Bălcescu ar
putea avea loc în aceeași zi cu
anticipatele de la Craiova și Târgu
Jiu, unde primarii din cele două
municipii, Lia Olguța Vasilescu și,
respectiv, Florin Cârciumaru, au ales
calea deputăției, prima fiind
desemnată totodată și Ministru al
Muncii și Justiției Sociale.

DOUĂ FUNCȚII SIMULTAN

Revenind la situația lui Bălan,
amintim că el a avut probleme în a
ocupa funcția de primar încă de când
a câștigat un noul mandat de primar
la alegerile locale din 5 iunie 2016.
El a fost declarat incompatibil printr-o
decizie a ICCJ. Instanța a menținut,
practic, un raport de incompatibilitate
întocmit de ANI pe numele lui Viorel
Bălan, în care scrie că, în perioada
23 iunie 2008 - 21 septembrie 2010,
acesta a deținut, simultan, și funcţia
de primar al comunei Nicolae
Bălcescu, şi pe cea de administrator
al unor societăți comerciale. Bălan a
atacat raportul la Curtea de Apel
Constanța, însă acțiunea sa a fost
respinsă prin sentința nr. 359 din 19
noiembrie 2013. Fostul primar din
Nicolae Bălcescu a atacat sentința
Curții de Apel la ICCJ, însă nu a avut
noroc nici de această dată.
Judecătorii l-au declarat incompatibil,
iar prefectul l-a demis din funcție.
Bălan nu s-a resemnat, așa că a
atacat ordinul prefectului, motivând
că a trecut termenul de prescripție
pentru situația de incompatibilitate
constatată de ANI.
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În comuna Nicolae
Bălcescu ar putea fi
organizate alegeri anticipate
în primăvara acestui an

Misterul 
Finanțelor Publice

Faza cu gaura de zece miliarde lei din buget e la fel
ca celebra declarație a lui Victor Ponta, cu mașinăria de
fraudare a opoziției care a funcționat mult mai bine decât
cea a partidului său. În esență, când te cheamă Dragnea,
nu faci asemenea declarații decât dacă ești sigur că
manevrele cu bugetul sunt aceleași pe care le-ai fi făcut și
tu, în aceeași situație. În orice caz, dincolo de scuze și
acuze, fiecare tabără ar trebui să tacă, dacă-și vrea binele.
Nu de alta, dar dacă îi iei la bani mărunți, toți o să dea cu
rest. Uite cine-a fost chemat să zică ce și cum, spre
exemplu, via avocatul Gheorghe Piperea - „Avem așa: un
președinte de Consiliu Fiscal (un tip macro-prudent, care e
și economist-șef la Raiffeisen Bank, fără ca cineva să se
sinchisească să-l cerceteze pentru conflict de interese), un
șef încă în funcție la ANAF (cel care s-a ocupat în 2016 cu
niște liste ale datornicilor persoane fizice, pline de erori
grave, dar care a omis să colecteze de la multinaționale
vreo două miliarde euro), un fost ministru al finanțelor
(care-i acuza pe români că nu muncesc pe salarii de doi lei
și, în același timp, dădea ajutoare de stat banksterilor,
sperând la un post de viceguvernator în BNR), plus un
penibil de la fonduri europene (care n-a reușit să acceseze
niciun leu de la UE) și un ex-premier (care-a reușit să le
pună puterea în brațe celor de la PSD și acum se vrea
președinte la PNL)“. În cazul de față, însă, și tabăra roșie
face câteva greșeli tactice, după cum remarcă senatorul
Florin Cîțu - „În primul rând, nu este elegant să ameninți
public foști miniștri. Nemaifiind demnitari, nu-i poți chema
la comisii. Apoi, când actualul ministru de Finanțe a preluat
ministerul de la fostul șef, el a semnat un protocol de
predare-primire, în care cred că și-a asumat situația
curentă. Cred că n-ar strica să fim mai precauți când
vorbim despre bugetul țării, la debutul unei guvernări. Nu
de alta dar ochii tuturor investitorilor, instituțiilor financiare
internaționale și ambasadelor străine sunt ațintiți asupra
noului Executiv“. (P.N.)

Colțul troll-ului

Studenții vor călători
gratuit cu trenul

începând cu 1 februarie
Studenții vor beneficia de gratuitate la transportul

intern feroviar începând cu 1 februarie, a precizat
luni, pentru Agerpres, ministrul Educației, Pavel
Năstase. Guvernul a aprobat săptămâna trecută o
ordonanță de urgență care prevede că studenții
înmatriculați la forma de învățământ cu frecvență, în
instituțiile de învățământ superior acreditate,
beneficiază de gratuitate la transport intern feroviar la
toate categoriile de trenuri, clasa a II-a.


